
 
Keskustan valtuustoryhmän valtuustoaloite Ylivieskan lentokentän kehittämisestä ja 
tuottavuuden parantamisesta 
 
Kaupunginvaltuusto 18.06.2024 § 41  
  
 

Keskustan valtuustoryhmä haluaa, että Ylivieskan lentokenttää kehitetään 
ja sen käyttömahdollisuudet selvitetään laajasti. 
 
Edellytämme, että kaupunki selvittää lentokenttäalueen 
hyödyntämismahdollisuudet energiantuotannossa, esimerkiksi siten, että 
osa lentokentän alueesta vuokrataan aurinkovoiman tuotantoon. 
Lentokentän kehittymistä voisivat tukea myös erilaiset hankkeet, joita tulee 
kartoittaa. Esimerkkeinä tästä voisivat olla sähköiseen ja 
hybridilentämiseen liittyvät hankkeet. 
 
Lentokentän kulurakennetta tulee parantaa. Todelliset kentän 
kustannukset tulee yksilöidä ja tunnistaa säästökohteet. Lisäksi 
edellytämme, että kentän käytöstä peritään käyttäjiltä maksuja, kuten 
toimitaan muidenkin harrastustoimijoiden, esim. hallivuokrien suhteen. 
Kyseeseen voisivat tulla mm. laskeutumis- ja parkkeerausmaksut sekä 
halli- ja maavuokrahintojen ajantasaistamiset. Lisäksi tulee selvittää millä 
tavoin tankkaustoiminta voisi olla tuottavampaa kaupungille. 
 
Näemme, että lentokentän ja sen alueiden hyödyntäminen tehokkaammin 
on mahdollisuus kehittää elinvoimaista ja monipuolista kaupunkia. 

 
18.6.2024 Ylivieskan keskustan valtuustoryhmä. 

   
   
Päätös Valtuustoaloite lähetettiin kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
 
 
 
Teknisten palveluiden lautakunta 21.01.2025 § 11    
1119/10.00.00/2024    
 
Valmistelija kuntatekniikan päällikkö Karoliina Mustonen, tekninen johtaja Markku 

Lehkonen 
 
Lentokentän kehittämismahdollisuuksia on kaupungilla viety eteenpäin, 
kaupunki on mm. selvittänyt aurinkoenergian mahdollisuuksia alueella ja 
alustavia keskusteluja muutamien alan toimijoiden kanssa on käyty. Lisäksi 
kaupunki on käynyt keskusteluja alueen käyttämisestä muuhun toimintaan. 
Kaupunki jatkaa toimijoiden kanssa keskusteluja, ja kartoittaa vielä 
mahdollisia uusia hanketoimijoita/hankkeita. 
  
Tällä hetkellä lentoharrastajilta peritään vuokraa lentokonehallin käytöstä, 
mutta erillisiä kentän käyttömaksuja heillä ei ole vielä käytössä. Muut 
kenttää käyttävät esim. autoharrastajat ovat maksaneet kentän 
vuokraamisesta palveluhinnastossa määritellyn hinnan. Palveluhinnaston 
taksoja on nostettu ja ne ovat astuneet voimaan 1.1.2025. Lentokentän 
osalta hintoja korotettiin, mutta uusia maksuja ei vielä tässä vaiheessa 
otettu käyttöön. Kaupunki on perustanut työryhmän, johon on kutsuttu eri 
ilmailulajien edustajia. Ensimmäinen työryhmän kokous on helmikuussa. 
Työryhmässä on tarkoitus käydä läpi ilmailuharrastajien näkökulmasta 
heidän kehittämisajatuksiansa kentän suhteen ja saada tietoon millaisia 



maksuja muilla saman tyyppisillä kentillä on ja kuinka esimerkiksi 
mahdolliset laskeutumismaksujen perimiset on toteutettu. 
 

Esittelijä tekninen johtaja Markku Lehkonen 
 

Päätösehdotus Tekninen lautakunta hyväksyy edellä olevan vastauksen 
valtuustoaloitteeseen, Ylivieskan lentokentän kehittämisestä ja 
tuottavuudesta. Ja lähettää sen käsiteltäväksi kaupungin hallitukselle ja 
edelleen kaupungin valtuustolle. 
 

Asian käsittely Asiantuntijana kuultiin kuntatekniikan päällikkö Karoliina Mustosta. 
 
Päätös Hyväksyttiin. 
 
 


